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Flaws And Faults

Flaws and faults-العيب والنقص والعورة

1. The greatest flaw is that you fault others for what is [also] in you.

.ـ أكبر العيبِ أنْ تَعيب غَيركَ بِما هو فيك1َ

2. The most incompetent of all people is one who is able to remove a flaw in himself but does not do so.

2لفْعي ولَم هنَفْس نع النَّقْص زيلأنْ ي لع قَدَر نالنّاسِ م زجـ أع.

3. Verily everyone has faults, so do not expose that which is hidden from you, for indeed Allah, the
Glorified, has hidden them out of clemency; and hide the faults [of others] as much as possible, [and in
return] Allah, the Glorified, will hide that which you would like to remain hidden.

3هتُرِ السي تتَطَعا اسةَ مروتُرِ العها، واسلَيع لُمحي حانَهبس هنْكَ، فَإنَّ الع ما غاب فشَوباً، فَلا تيلنّاسِ عـ إنَّ ل
هتْـرس بما تُح حانَهبس.

4. The inner hearts will soon become aware of the secret faults.

.ـ تَاد ضمائر القُلُوبِ تَطَّلع عل سرائرِ العيوب4ِ

5. Scrutinizing the faults of others is a fault [in itself].

5بيبِ عيالع لمـ تَا.
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6. I am surprised at the one about whom it is said: ‘Indeed in him there is evil,’ and he knows it is in him,
how can he be annoyed?

.ـ عجِبت لمن يقال: إنَّ فيه الشَّـر الَّذي يعلَم أنَّه فيه كيف يسخَط6ُ

7. I am amazed at the one who is described with a good trait that he knows is not in him, how can he be
pleased?

7رضي فيك فيه سلَي أنَّه لَمعرِ الَّذي يبِالخَي فوصي نمل تجِبـ ع.

8. Those with faults love to spread the faults of people so that they get a greater excuse for their own
faults.

8بِهِمعائم ف ذْرالع ملَه عتَّسيبِ النّاسِ لعائةَ مونَ إشاعبحوبِ ييـ ذَۇوا الع.

9. I am amazed at one who disapproves of the faults of people while he has more faults himself and
does not see them.

.ـ عجِبت لمن ينْر عيوب النّاسِ ونَفْسه أكثَر شَـء معاباً ولايبصرها9

10. The eyes of the lover are blind to the faults of his beloved, and his ears are deaf to the ugliness of
his evils.

10ساويهم حقُب نع اءمص ذُنُهوبِ، وابحبِ المعائم نةٌ عيمع ِبحالم نيـ ع.

11. Covering up the faults [of others] is generosity and virtue.

11فافوالع خاءوبِ السيالع طاءـ غ.

12. A person’s own faults are enough to keep him occupied from the faults of other people.

.ـ كف بِالمرء شُغْلا (شُغْلُه) بِمعائبِه ِ عن معائبِ النّاس12ِ

13. Let what one knows of his own faults hold him back from [disclosing] what he knows of the faults of
others.



13هبِ نَفْسيع نم رِفعما ي رِهبِ غَييع نع مْنم ملع نم فيـ ل.

14. Let that which you know of your own faults prevent you from mentioning the faults of others.

.ـ لينْهكَ عن ذِكرِ معائبِ النّاسِ ما تَعرِف من معائبـِك14َ

15. Let the most preferred people in your eyes be the ones who guide you to your faults and help you to
reform yourself.

.ـ لين آثَر النّاسِ عنْدَكَ من أهدى إلَيكَ عيبكَ وأعانَكَ عل نَفْسك15َ

16. Let the most beloved of all people to you be one who guides you to the right and discloses your
faults to you.

ـ لين أحب النّاسِ إلَيكَ من هداكَ إل مراشدِكَ، وكشَف لَكَ عن معائبـِك16َ

17. Not every fault is manifested.

17رة تَظْهروع لك سـ لَي.

18. If the deficient person came to know of his own deficiency, he would be greatly disturbed by what he
learnt of his faults.

18بِهيع نرى مما ي هلَساء هنَقْص نْقُوصالم فرع ـ لَو.

19. One who seeks a fault [in others] will find it.

19دَهجباً ويع طَلَب نـ م.

20. One who shows you your fault has indeed counselled you.

.ـ من بصركَ عيبكَ فَقَدْ نَصحك20َ

21. One who knows what [flaw] is in himself hides the faults of his brother.



21أخيه لع تَـرس ما فيه ملع نـ م.

22. One who informs you of your faults is indeed your friend.

.ـ من أبانَ لَكَ عيبكَ فَهو ودودك22َ

23. One who hides your faults [from you] is indeed your enemy.

.ـ من ساتَر عيبكَ فَهو عدُوك23َ

24. One who discloses your faults to you guards you in your absence.

.ـ من كاشَفَكَ ف عيبِكَ حفظَكَ ف غيبِك24َ

25. One who flatters you for your fault, criticizes you in your absence.

.ـ من داهنَكَ ف عيبِكَ عابكَ ف غيبِكَ 25

26. One who sees his own faults does not fault anyone.

.ـ من أبصر عيب نَفْسه لَم يعب أحدا26ً

27. One who is looking for the faults of people should start with himself.

27هبِنَفْس دَابوبِ النّاسِ فَلْييع نع ثحب نـ م.

28. Whoever disapproves of the faults of people but accepts them in himself, then that is a fool.

28قمكَ الأحفَذل ،هنَفْسها ليضالنّاسِ، ور وبيع رْأن نـ م.

29. One who belittles others for that which he himself does, then that is an imbecile.

29قكَ الأخْرفَذل يهأتبِما ي رِهغَي لأزْرى ع نـ م.



30. One of the greatest faults of a person is for his flaws to be hidden to him.

30هوبيع هلَيع أنْ تَخْف ءروبِ الميأشَدِّ ع نـ م.

31. Nothing prevents any of you from meeting his brother who has a fault which he hates [and advising
him to reform] except the fear that he too may meet you with a similar fault; indeed you have joined
together in the love of this transitory [life] and have rejected the Hereafter.

ـ ما يمنَع أحدَكم أنْ يلْق أخاه بِما يره من عيبِه إلا مخافَةُ أنْ يلْقاه بِمثْله قَدْ تَصافَيتُم عل حبِ العاجِل ورفْض31ِ
الآجِل.

32. He who mentions your faults has not guarded you in your absence.

.ـ ما حفظَ غَيبكَ من ذَكر عيبك32َ

33. He who points you to your faults and guards [your honour in] your absence has spared no efforts in
advising you.

.ـ ما الاكَ جهداً ف النَّصيحة من دلَّكَ عل عيبِكَ وحفظَ غَيبك33َ

34. A person’s cognizance of his own faults is the most beneficial knowledge.

.ـ معرِفَةُ المرء بِعيوبِه أنْفَع المعارِف34ِ

35. Never pursue the faults of people, for indeed if you think about it, you have of your own faults that
which will keep you occupied from finding faults in others.

.ـ لاتَتَّبِعن عيوب النّاسِ فَإنَّ لَكَ من عيوبِكَ إنْ عقَلْت ما يشْغَلُكَ أنْ تَعيب أحدا35ً

36. Do not fault others for that which you do yourself, and do not punish (or rebuke) others for the sin
that you permit yourself [to indulge in].

36كَ فيهنَفْسل صّخكَ بِذَنْب تُررغَي (بلا تُعاتو) بلاتُعاقو ،يهتكَ بِما تَارغَي بـ لاتَع.

37. Pursuing the faults [of others] is from the gravest evils.



.ـ تَتَتُّع العوراتِ من أعظَم السوآت37ِ

38. Pursuing the faults [of others] is from the most detestable of faults and worst evils.

.ـ تَتَبع العيوبِ من أقْبح العيوبِ وشَـرِ السيِئات38ِ

39. Whoever exposes his brother’s veil [and reveals his flaws], the faults of his own household (or
family) get exposed.

39يهنب)هتيراةُ بوع شَفْنا أخيه جابح شَفك نـ م).

40. One who pursues the faults of people, Allah exposes his own faults.

40تَهروع هال شَفراتِ النَّاسِ كوع عتَتَب نـ م.

41. One who seeks to learn about the secrets of his neighbour, his [own] curtains [of secrets] are torn
apart.

41هتارأس تَتنْها رارِ جارِهأس لع تَطَلَّع نـ م.

42. Whoever searches for the secrets of others, Allah uncovers his own secrets.

42هرارأس هال رأظْه ـرِهرارِ غَيأس نع ثحب نـ م.

43. Whoever pursues the hidden flaws [of others], Allah makes the affection of the hearts forbidden to
him.

.ـ من تَتَبع خَفياتِ العيوبِ حرمه اله موداتِ القُلُوب43ِ

44. Hide the flaw of your brother because of what you know is in yourself.

.ـ استُر عورةَ أخيكَ لما تَعلَمه فيك44َ

45. Hide the flaws [of others] as much as you can and Allah, the Glorified, will hide for you that which
you would like to remain hidden.



45هتْـرس بنْكَ ما تُحم حانَهبس هتُـرِ السي تتَطَعا اسةَ مروتُرِ العسـ ا.

46. The most hated of all people is the fault-finder.

46ابيالنّاسِ اَلع قَتـ أم.
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